
 
 
 
 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
Αικατερίνη Σπυριδάκη 
Βουλευτής Ν.Λασιθίου 

 
Αθήνα, 6 Σεπτεμβρίου 2024 

 
ΑΝΑΦΟΡΑ 

 
Προς:  τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, κ. Κώστα Τσιάρα 

 
ΘΕΜΑ: « Άμεση Ανάγκη η Τροποποίηση της Υπουργικής Απόφασης για τη Διαχείριση 
Αδειών Νέων Αμπελοφυτεύσεων » 
  

Κύριε Υπουργέ, 

 

Σας καταθέτω ως Αναφορά την υπ’αριθμ. 197Ε/05.09.2024  επιστολή του Δικτύου 

Οινοποιών Κρήτης, η οποία αφορά το αίτημα για την τροποποίηση της Υπουργικής 

Απόφασης με αριθμό πρωτ. 916/102034/08-04-2024, σχετικά με τη διαχείριση των αδειών για 

νέες αμπελοφυτεύσεις. 

Στην επιστολή, το Δίκτυο επισημαίνει τα σοβαρά προβλήματα που έχουν προκύψει για την 

Κρητική Αμπελουργία, καθώς η Περιφέρεια Κρήτης έλαβε μόλις το 1,4% των συνολικών 

στρεμμάτων για νέες φυτεύσεις, έναντι του 12% που αντιστοιχεί στο αμπελουργικό δυναμικό 

της περιοχής. Η αναφερόμενη κατανομή στρεμμάτων αναμένεται να δημιουργήσει σοβαρά 

εμπόδια στην ανάπτυξη του αμπελοοινικού τομέα στην Κρήτη, που συνεχίζει μία παράδοση 

5.000 ετών. 

Το Δίκτυο ζητά την απόσπαση της Περιφέρειας Κρήτης από την τρέχουσα ομάδα 

Περιφερειών και την αυτόνομη κατανομή των αδειών φύτευσης, ώστε να διασφαλιστεί η 

δίκαιη κατανομή με βάση το πραγματικό αμπελουργικό δυναμικό. 

Παρακαλώ για τις δικές σας ενέργειες σχετικά με το αίτημα. 

Επισυνάπτεται η σχετική επιστολή. 

 

 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2614

Ημερομ. Κατάθεσης:

12/9/2024



Η αναφέρουσα Βουλευτής 

 

 

 

Αικατερίνη Σπυριδάκη 

  



 

 
“ΔΙΚΤΥΟ ΟΙΝΟΠΟΙΩΝ ΚΡΗΤΗΣ” 
Αρχιµήδους 1 & Ικάρου 
71306 - Ηράκλειο Κρήτης 
Αρ. ΓΕΜΗ: 130856027000 
www.winesofcrete.gr 
info@winesofcrete.gr 

 
 
 

ΠΡΟΣ: 
• Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων 

κο Τσιάρα Κων. 
• Γ.Γ. ΥΠΑΑΤ 

κο Στρατάκο Γεώργιο 
• ΥΠΑΑΤ, Δ/νση Αξιοποίησης & τεχνολογίας Τροφίµων 

τµ. Αµπέλου, Οίνου & Αλκοολούχων Ποτών 
κα Πετροπούλου Α. 

 

ΚΟΙΝ: 
1. Περιφερειάρχη Κρήτης 

κο Σταύρο Αρναουτάκη 
2. Αντιπεριφερειάρχη Αγροτικής Οικονοµίας Περιφέρειας Κρήτης 

κο Τζεδάκη Σταύρο 
3. Βουλευτές Κρήτης 
4. ΔΑΟΚ 
5. ΕΔΟΑΟ 

05.09.2024 
Ηράκλειο Κρήτης 
Αρ. Πρωτ.: 197Ε 

 
 
 

Θέµα: «Κρίσιµο Αίτηµα για την τροποποίηση της ΥΑ σχετικά µε τη 
διαχείριση των αδειών για νέες αµπελοφυτεύσεις» 

 

 
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, 

 

Αφού πρωτίστως σας ευχηθούµε καλή και παραγωγική θητεία, θα θέλαµε να 

υπογραµµίσουµε τη σηµαντικότητα και την κρισιµότητα των προβληµάτων που 

απορρέουν από τη νέα Υπουργική Απόφαση µε αριθµό πρωτ. 916/102034/08-04- 

2024 που αφορά τη διαχείριση των αδειών για νέες αµπελοφυτεύσεις. 

 
Όπως πολύ ορθά και αναλυτικά εξηγεί ο Αντιπεριφερειάρχης Αγροτικής Οικονοµίας 

της Περιφέρειας Κρήτης κ. Σταύρος Τζεδάκης σε σχετική επιστολή του που σας 

εστάλη στις 29 Αυγούστου, τα προβλήµατα που απορρέουν για την Κρητική 

http://www.winesofcrete.gr/
mailto:info@winesofcrete.gr


Αµπελουργία είναι πολλά και ιδιαίτερα σοβαρά. Όπως χαρακτηριστικά 

επισηµαίνεται, στην Κρήτη χορηγήθηκαν έξι φορές λιγότερα στρέµµατα από αυτά που 

ζητήθηκαν, ήτοι 91,2 στρέµµατα αντί για 558,6 στρέµµατα. Σε µία περίοδο ραγδαίας 

ανάπτυξης του αµπελοοινικού τοµέα του νησιού, που συνεχίζει µία παράδοση 5.000 

ετών, η απόφαση αυτή αναστέλλει τις προσπάθειες που ο κάθε παραγωγός και οι 

συλλογικοί και τοπικοί φορείς καταβάλουν τα τελευταία χρόνια. Πέραν τούτου, η 

περιφέρεια της Κρήτης µε το αµπελουργικό της δυναµικό συµβάλλει κάθε χρόνο κατά 

12% στη διαµόρφωση του συνόλου των στρεµµάτων που διατίθενται µέσω αυτής της 

διαδικασίας σε όλη την επικράτεια, ενώ τα στρέµµατα που της χορηγήθηκαν το 2024 

αντιστοιχούν µόλις στο 1,4 %. Η κατανοµή των αδειών φύτευσης θα πρέπει µε κάποιο 

τρόπο να γίνει ανά περιφέρεια και όχι ανά οµάδα περιφερειών, ώστε να µην 

δηµιουργηθούν τόσο σοβαρά θέµατα µε εξόχως δυσµενείς για τον κλάδο συνέπειες. 

 
Τα αναµενόµενα προβλήµατα θα αποφευχθούν µονάχα εάν αποσπαστεί η περιφέρεια 

Κρήτης από την οµάδα περιφερειών στην οποία κατατάσσεται σύµφωνα µε την 

παράγραφο 4 του άρθρου 3 της µε αριθµό 916/102034/08-04-2024 ΥΑ και να 

αποτελέσει ξεχωριστή περιφέρεια για την κατανοµή των αδειών φύτευσης. Η 

κατανοµή των αδειών νέας φύτευσης να γίνεται σε δεκατρείς (13) περιφέρειες αντί 

για εννέα (9) και τα διαθέσιµα στρέµµατα σε επίπεδο περιφερειών να καθορίζονται 

στο ποσοστό 1% της φυτεµένης έκτασης του αµπελουργικού δυναµικού κάθε 

περιφέρειας, που στην περίπτωση της Κρήτης το 1% αντιστοιχεί σε 775 στρέµµατα. 

Θα πρέπει δηλαδή µε κάποιο τρόπο, µε κάποια σηµείωση, να διασφαλιστεί η αύξηση 

των στρεµµάτων για την Κρήτη και όπου αλλού δηµιουργείται παρόµοιο πρόβληµα. 

Ταυτόχρονα, θα πρέπει το κριτήριο Δ να συνεχίσει να ισχύει. 

 
Σε διαφορετική περίπτωση, θα είναι πραγµατικά λυπηρό να αποτελέσει το ίδιο το 

υπουργείο αφορµή για συρρίκνωση της παραγωγής και εποµένως ανακοπή της 

εξέλιξης και της ανοδικής πορείας του αµπελοοινικού κλάδου της Κρήτης που έχει 

κατακτηθεί µε µεγάλο κόπο και προσπάθεια των παραγωγών, των οινοποιών, του 

κοινού φορέα των οινοποιών του νησιού που είναι το Δίκτυο Οινοποιών Κρήτης, 

των τοπικών ΔΑΟΚ, της Περιφέρειας Κρήτης κ.ο.κ. Η Κρητική οινοποιεία έχει 

αναπτύξει µια ιδιαίτερη δυναµική την τελευταία 20ετία υποστηρίζοντας το ποιοτικό, 

εµφιαλωµένο κρασί, βασιζόµενη στις γηγενείς ποικιλίες και στα ιδιαίτερα 

χαρακτηριστικά τους, ως εκ τούτου είναι ιδιαίτερα δυσάρεστο ένα τέτοιο νοµικό 

πλαίσιο να αποτελέσει τροχοπέδη σε αυτή την προσπάθεια. 



Ευελπιστώντας να κατανοήσετε το µέγεθος των συνεπειών, θα αναµένουµε για τις 

δικές σας ενέργειες και φυσικά θα είµαστε στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε 

περεταίρω πληροφορία. 

 
Με εκτίµηση,  
Πρόεδρος Δ.Σ. 

 
 




